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PROTOKÓŁ nr LXV/2023 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 21 grudnia 2023 r. w godzinach 1000 – 1410 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski  

13. Kamil Lauryn 

14. Monika Lipińska 

15. Adam Ołowniuk 

16. Wojciech Pająk  

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Jarosław Schabieński 

20. Andrzej Turowski   

21. Łukasz Wojno 

22. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Nieobecni radni: 

1. Anna Ruszewska 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 

organizacyjnych.  

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 4 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył LXV sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach. Poinformował, że obrady Rady Miejskiej realizowane były w sposób 

stacjonarny w Urzędzie Miejskim. Dodał, że w sali obrad znajdowały się osoby związane z 

zapewnieniem sprawnego przebiegu sesji, radni Rady Miejskiej oraz Panowie Prezydenci. 

Podkreślił, że pozostałe osoby zaproszone do uczestnictwa z uwagi na realizowaną tematykę 

obrad otrzymały link do zalogowania. Dodał również, że sesja jest transmitowana on-line, a 

więc obserwacja ze strony środków masowego przekazu i mieszkańców Miasta była 

zapewniona.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny: 

Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta, Romana Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta 

Miasta, Grzegorza Krysę – Zastępcę Prezydenta Miasta, Annę Cyran – Skarbnik Miasta 

Suwałk oraz Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta.  

Powitał również Annę Naszkiewicz – radną Sejmiku Województwa Podlaskiego, Stanisława 

Tołwińskiego – Prezesa Aeroklubu Krainy Jezior Organizator Mazury AirShow.  

Powitał również harcerzy z Hufca ZHP im. Tadeusza Lutostańskiego w Suwałkach, którzy 

przybyli, aby przekazać „Światełko Betlejemskie”.  

Zdzisława Przełomiec powitał pozostałe osoby, których udział jest wymagalny, 

przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 21 radnych, w związku z powyższym 

istniało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Dodał, że o 

nieobecności poinformowała radna Anna Ruszewska.  

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że porządek obrad 

został radnym podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Radni nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego przyjęty został następujący porządek 

obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr LXIV/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 29 listopada 2023 r. 

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 29 listopada 2023 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu Miasta Suwałk na 2024 rok. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata 

2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

8. Informacja w sprawie wskazania podmiotów, na rzecz których skazani mogą wykonywać 

pracę w jednostkach podległych Miastu Suwałki oraz innych podmiotach uprawnionych  

do zatrudniania więźniów w 2024 roku. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie statutu Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Suwałkach.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia 

maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta 

Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr IX/109/2019 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 26 czerwca 2019 r. w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Suwałkach oraz nadania statutu.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Osłonowego 

„Wieloraczki 3+” w Suwałkach.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku Prezydenta Miasta 

Suwałk o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa  

na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącym Towarzystwie Budownictwa 

Społecznego Zarząd Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS  sp. z o.o. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu przy ulicy Różanej w Suwałkach obejmującego działki o numerach 

ewidencyjnych: 24221/3, 24221/4, 24222/2. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Janusza S. na działalność Prezydenta 

Miasta Suwałk. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem  

2023 roku. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

20. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za 2023 

rok. 

21. Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach na 2024 rok. 

22. Informacja o planowanych dyżurach radnych Rady Miejskiej w Suwałkach w 2024 roku. 

23. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

24. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił zgromadzonych na sali  

o powstanie. Nastąpiło przekazanie „Betlejemskiego Światełka Pokoju”. 

 

Następnie Zdzisław Przełomiec poprosił o zabranie głosu Annę Naszkiewicz – radną Sejmiku 

Województwa Podlaskiego a następnie Stanisława Tołwińskiego – Prezesa Aeroklubu Krainy 

Jezior. 
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Anna Naszkiewicz – radna Sejmiku Województwa Podlaskiego podziękowała za zaproszenie 

na sesję Rady Miejskiej oraz złożyła zgromadzonym życzenia świąteczne.  

Stanisław Tołwiński – Prezes Aeroklubu Krainy Jezior Organizator Mazury AirShow 

pogratulował samorządowi podjęcia decyzji o inwestycji środków w lotnisko oraz stanu, w 

jakim jest suwalskie lotniska. Dodał, że przyjdzie czas, aby pomyśleć nad infrastrukturą, która 

umożliwiłaby np. loty czarterowe. Złożył również życzenia świąteczne i noworoczne.  

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr LXIV/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 listopada 

2023 roku. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 46 

Statutu Miasta Suwałk protokół obrad z LXIV/2023 sesji został sporządzony i wyłożony  

do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu nie później niż w dniu roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na 

której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 20 grudnia 2023 r.  

 

Dodał, że w wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i 

uzupełnień, wobec czego protokół nr LXIV/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

29 listopada 2023 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 29 listopada 2023 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że powyższą 

Informację wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 29 listopada 2023 roku, została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Marek Zborowski-Weychman powiedział, że radni mogliby wystąpić z apelem do nowego 

rządu o to, aby traktować Suwałki, jako miasto tracące funkcje społeczno-gospodarcze. 

Wspomniał, że stanowisko w tej sprawie było już podjęte, jednak apel ten nie spotkał się ze 

zrozumieniem ówczesnego rządu. Wyraził nadzieję, że być może teraz się to uda.  

Następnie powiedział, aby wzorem lat ubiegłych radni zawalczyli o drogę szybkiego ruchu do 

Białegostoku przez Augustów, ponieważ według doniesień nie będzie ona budowana, wbrew 

wcześniejszym zapewnieniom, że tak się stanie. Zaapelował, aby na kolejnej sesji radni zajęli 
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się tymi dwoma tematami. 

Następnie powiedział, że w związku z podwyżkami dla nauczycieli, które nie obejmują 

podwyżek dodatków dyrektorskich spłaszczą się wynagrodzenie dyrektorów szkół w stosunku 

do kadry nauczycielskiej. Poprosił o pochylenie się nad dodatkami funkcyjnymi i 

motywacyjnymi dla dyrektorów suwalskich placówek oświatowych.  

Poprosił również, aby przygotowania do egzaminów ósmoklasistów i maturalnych 

rozpoczynać rok wcześniej a nie w ostatniej klasie.  

Na zakończenie złożył życzenia świąteczne. 

 

Jacek Juszkiewicz odniósł się do tematu budowy drogi do Białegostoku i doniesień 

medialnych o tym, że nie będzie ona jednak realizowana. Powiedział, że uchwała nr 160/2023 

Rady Ministrów z dnia 5 września 2023 r. wpisuje tę drogę do planu budowy dróg i wskazuje 

na wysokość finansowania inwestycji. Powiedział, że jeżeli rząd jest kontynuatorem państwa 

polskiego to kontynuacja powinna dotyczyć ciągłości prawa i podjętych uchwał, ale przede 

wszystkim ciągłości podjętych zobowiązań przez państwo wobec obywateli i samorządów. 

Powiedział, że mieszkańcy są zaskoczeni tymi doniesieniami, że droga ma wypaść z planu 

inwestycji i region będzie wykluczony komunikacyjnie. Zgodził się z przedmówcą, że 

kwestia ta wymaga podjęcia przez Radę Miejską stanowiska, aby do realizacji tej inwestycji 

doszło bez kontekstów politycznych.  

Następnie wygłosił oświadczenie Klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość oraz środowisk 

demokratycznych prawicowych odnośnie sprzeciwu wobec działań związanych z przejęciem 

mediów publicznych RP.  

 

Wojciech Pająk powiedział, że w mieście potrzebna jest strategia rozwoju kultury, której nie 

ma od 2020 r. Jak zaznaczył, rodzi to wiele nieporozumień i dyskusji. Dodał, że jest to 

dokument istotny chociażby ze względu na plany budowy Mediateki. Zawnioskował, aby 

zacząć już realizować część diagnostyczną, natomiast kierunki rozwoju kultury zostawić 

nowej radzie miejskiej. Podkreślił, że Mediateka ma służyć m.in. do tego, aby uczyć młodzież 

mediów, które wraz z rozwojem technologii stały się podstawowym narzędziem kultury.  

 

Jarosław Schabieński powiedział, że w imieniu mieszkańców, którzy się do niego zgłosili, 

prosi o poprawę jakości lodu na lodowisku miejskim.  

 

Kamil Klimek powiedział, że w lutym br. powstał projekt samorządowy „Suwałki 

Przyszłości”. Zaznaczył, że wbrew temu, co mówi się w kuluarach, nie jest to projekt 

polityczny ani projekt ukierunkowany na to, aby wspierać jakąkolwiek partię polityczną. 

Podkreślił, że „Suwałki Przyszłości” to miejsce do dyskusji, kreowania poglądów i 

propozycji, które mają przede wszystkim służyć miastu.  

Następnie powiedział, że zgłosiła się do niego jedna z suwalskich seniorek z apelem, aby 

poprosić władze samorządowe o stworzenie możliwości kontaktu z psychologiem dla osób, 

które straciły bliskich i potrzebują kontaktu z drugim człowiekiem oraz pomocy specjalisty.  

Na zakończenie powiedział, że ministerstwo rodziny i polityki społecznej zaplanowało 

program „Premia społeczna”. Jak powiedział do 2025 r. zostanie rozdysponowane blisko 300 

mln zł dla powiatów i gmin, które będą mogły być przeznaczone m.in. na opiekę 
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wytchnieniową, usługi asystenckie w rodzinnych domach pomocy, jak również poradnictwo 

specjalistyczne. Zapytał, czy Miasto Suwałki zamierza sięgną po te środki.  

 

Jarosław Schabieński odniósł się do wypowiedzi radnego Kamila Klimka. Jak powiedział, 

polityka to udział w sprawowaniu władzy, więc nie warto uchylać się od polityki, jeśli się nią 

zajmuje, nawet lokalnie.  

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu miasta na 2024 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz 

z autopoprawkami – wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

– prezentacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady poinformował, że projekt budżetu na 2024 rok 

opiniowały komisje Rady Miejskiej w Suwałkach, wypracowane opinie przekazane zostały 

Komisji Finansowo-Budżetowej. Komisja Finansowo-Budżetowa na posiedzeniu w dniu 6 

grudnia 2023 r. wypracowała ostateczną opinię w sprawie budżetu miasta na 2024 rok. 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił zbiorczą 

opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

- opinia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

- opinia Komisji Oświaty i Wychowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

- opinia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

- opinia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

- opinia Komisji Finansowo-Budżetowej stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady poinformował, że Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku uchwałą Nr RIO.II-00310-40/2023 z dnia  

1 grudnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta 

Suwałki na 2024 rok oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu wydał opinię 

pozytywną – opinia stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Następnie otworzył dyskusję. Dodał, że w pierwszej kolejności przewidziane są wystąpienia 

klubów i ugrupowań radnych. 

Kamil Lauryn – przewodniczący Klubu „Suwałki Przyszłości” powiedział, że projekt 

budżetu na 2024 rok wygląda imponująco zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. 

Wyraził uznanie, że w ciężkich dla samorządów czasach udało się stworzyć tak dobry budżet. 

Pogratulował Skarbnik Miasta oraz jej współpracownikom.   

Dodał, że widać iż jest to budżet skierowany na kapitał ludzki, o co niejednokrotnie apelował 

Klub „Suwałki Przyszłości”.  Podkreślił, że jest to również budżet inwestycyjny, co bardzo 

cieszy, bo kwoty są rekordowe a za pozyskanie środków zewnętrznych należą się brawa i 

gratulacje pracownikom Urzędu. Podkreślił, że trzeba również pamiętać o tym, że samorząd 

musi posiadać środki własne, aby mógł sięgać po pieniądze np. z programów unijnych. 
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Następnie powiedział, że cieszy fakt, iż w budżecie dostrzeżono wiele potrzeb mieszkańców 

chociażby w zakresie oświaty i wychowania. Cieszy się z tego, że w budżecie znalazł się 

projekt „Wieloraczki 3+” skierowany do rodzin czy program „Kajtek”. Podkreślił również, że 

dobrze, iż w budżecie zwiększono dotacje dla klubów sportowych zawodowych, ale i 

dziecięcych i młodzieżowych. Zwrócił również uwagę na gospodarkę mieszkaniową. Jak 

powiedział pracownicy ZBM TBS zdobywają środki zewnętrzne, dzięki którym udaje się 

budować mieszkania i mieszkańcy mogą je kupować po niższej cenie.  

Jak podkreślił, optymistyczne jest to, że projekt zakłada dużo mniejszy niż w zeszłym roku, 

deficyt bieżący oraz dużo mniejszy kredyt. Wyraził nadzieję, że tendencja ta zostanie 

utrzymana i przyszłe projekty budżetu będą zakładały zmniejszenie zadłużenia miasta. 

Podkreślił, że trzeba cieszyć się z funduszy, które udało się zdobyć m.in. na budowę 

obwodnicy wschodniej miasta, remont ul. Powstańców Wielkopolskich, Piaskowej czy 

remonty szkół itd. Podkreślił, że jest to budżet, który pozwala na realizację projektów, które 

sprawiają, że w Suwałkach żyje się lepiej. Zaznaczył, że Klub „Suwałki Przyszłości” będzie 

głosował „za” przyjęciem proponowanego projektu budżetu.  

 

Jacek Juszkiewicz – przewodniczący Klubu Prawo i Sprawiedliwość powiedział, że jeśli 

weźmie się pod uwagę kwestie finansowe, to budżet jest oceniany przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową. Dodał, że radni są podzieleni na kluby i ugrupowania, gdzie każdy z nich 

przystępując do wyborów samorządowych miał swój program i swojego kandydata na 

prezydenta. Każde ugrupowanie ma ściśle określoną wizję polityki samorządowej, rozwoju 

miasta, jak również wydatkowania środków samorządowych. Głosowanie nad budżetem to 

głosowanie nad pewnym ciałem, którego szkieletem jest program wyborczy, program polityki 

samorządowej, w tym też wydatkowania środków samorządowych. Budżet jest ściśle 

powiązany z polityką samorządową, z wizją miasta, która jest w określonych częściach różna 

a w określonych spójna pomiędzy różnymi klubami i ugrupowaniami. Gdyby wizja była 

jedna, to i ugrupowanie byłoby jedno, bez podziałów. Podkreślił, że klub PiS nie ocenia 

budżetu w kategoriach finansowych, ale pod kątem wizji przyszłości i rozwoju. Jeżeli chodzi 

o część inwestycyjną powiedział, że te 130 mln zł w dużej mierze pochodzi z Polskiego Ładu, 

czyli decyzji podejmowanych przez rząd PiS.  

Dodał, że jeśli chodzi o podwyżki wynagrodzeń, czynnik ludzki to w tej kwestii wszystko jest 

pozytywne. Są również kwestie, z którymi trudno się zgodzić m.in. podwyżka podatku od 

nieruchomości. Powiedział, że zastrzeżenia może budzić również fakt związany z 

wydatkowaniem środków na Mediatekę. Zdania na temat potrzeby budowy tego obiektu są 

podzielone. Nadal nie ma ostatecznej decyzji co do budowy obiektu a już pewne nakłady 

finansowe zostały poniesione, natomiast kolejne są wpisane w przyszłoroczny budżet. 

Podkreślił, że najpierw należałoby podjąć ostateczną decyzję, aby za szybko nie wydawać 

pieniędzy.  

Zaznaczył, że głosowanie dotyczy całości budżetu a nie poszczególnych elementów. Dodał, 

że Klub PiS będzie głosował biorąc pod uwagę założenia programowe. Program klubu PiS 

różni się od programu Prezydenta Miasta. Zdania co do głosowania są podzielone nawet w 

obrębie klubu, więc każdy zagłosuje zgodnie z własnymi przekonaniami.  
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Marek Lech Zborowski – Weychman – przewodniczący Klubu „Łączą nas Suwałki” 

zadeklarował, że członkowie klubu będą głosowali „za” przyjęciem budżetu. Jak powiedział 

przez 5 lat kadencji wszystkie budżety były zgodne z programem wyborczym i udało się 

zrealizować niemal wszystko, co było do zrealizowania. Podkreślił, że jest to budżet 

zamykający kadencję i podsumowujący działalność klubu „Łączą nas Suwałki”. Dodał, że 

budżet na 2024 r. też jest związany ściśle z bieżącym budżetem chociażby przez to, że 

inwestycje, które rozpoczęły się w tym roku są cały czas realizowane a płatności będą 

regulowane w przyszłym roku po zakończeniu realizacji danej inwestycji.  

Jak powiedział, budżet jest historyczny i rekordowy i wynika to z wielu przyczyn m.in. z 

tego, że dobiegają końca realizacje dużych inwestycji, z inflacji itd. Wspomniał o środkach 

zaplanowanych na podwyżki wynagrodzeń i wyraził nadzieję, że w trakcie roku znajdą się 

pieniądze aby jeszcze te wynagrodzenia podnieść. Wspomniał również o szkolnym budżecie 

obywatelskim, który jest częścią budżetu miejskiego, jednak w skali finansowej nie jest duży. 

Zaznaczył, że będzie to miało wpływ na rozwój demokracji obywatelskiej wśród uczniów.  

Wyraził nadzieję, że budżety na kolejne lata nie będą już obciążone czynnikami takimi jak 

pandemia, wojny, inflacji itd.  

 

Łukasz Wojno – przedstawiciel Ugrupowania Mieszkańcy Suwałk powiedział, że projekt 

budżetu na 2024 r. napawa optymizmem pomimo, że obecne czasy są trudne i niepewne. Na 

uwagę zasługuje przede wszystkim ustalona kwota deficytu na 17 mln zł na pokrycie którego 

planowane jest zaciągnięcie kredytu jedynie w kwocie 5 mln zł, co dobrze rokuje na 

przyszłość. Jak powiedział, uwzględniając kwoty można by powiedzieć, że jest to skromny 

budżet, ale w rzeczywistości jest on prorozwojowy. Na uwagę zasługuje kwota na wydatki 

inwestycyjne w wysokości ponad 130 mln zł w większości pozyskana ze środków 

zewnętrznych m.in. z Polskiego Ładu. Zwrócił uwagę na kluczowe inwestycje, które 

poprawią jakość życia mieszkańców m.in. zakończenie budowy wschodniej obwodnicy, 

przebudowa ulic w strefie przemysłowej miasta. Następnie zwrócił uwagę na duże środki 

przewidziane na oświatę oraz te na poprawę infrastruktury sportowej w kilku szkołach. 

Zaznaczył, że cieszą środki przeznaczone na podwyżki wynagrodzeń nauczycieli i 

pracowników samorządowych. 

Podsumowując powiedział, że budżet jest skrojony na miarę potrzeb, wobec czego 

Ugrupowanie „Mieszkańcy Suwałk” zagłosuje „za” projektem budżetu na 2024 r.  

 

Kamil Klimek odniósł się do wypowiedzi radnego Jacka Juszkiewicza. Jak powiedział, nie 

jest to budżet Prezydenta ani klubu „Łączą nas Suwałki”, ale jest to budżet miasta. Podkreślił, 

że od początku kadencji urzędujący Prezydent Miasta zaprasza wszystkie kluby i 

ugrupowania do jego tworzenia. Zacytował fragment ustawy o samorządzie gminnym 

dotyczącej ślubowania radnego, gdzie padają słowa „Wierny Konstytucji i prawu 

Rzeczpospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązek radnego sprawować godnie, rzetelnie i 

uczciwie mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. Zaznaczył, że nie 

chodzi o dobro partii politycznej, wizji prezydenta czy określonego klubu radnych, ale 

mieszkańców miasta. Zwrócił się do radnych PiS, aby brali to pod uwagę podczas 

głosowania, jak również to, że duże środki w budżecie zostały przyznane przez rząd PiS i 

mają służyć mieszkańcom. Poprosił o odpowiedzialność podczas głosowania.  
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Bogdan Bezdziecki zwrócił się do przedmówcy z pytaniem, dlaczego rozlicza część radnych 

z nieprzeprowadzonego jeszcze głosowania. Następnie dodał, że budżet rzeczywiście nie 

wygląda najgorzej pomimo różnych zastrzeżeń. Dodał, że to co jest warte zauważenia to 

środki zarezerwowane na podwyżki wynagrodzeń oraz pieniądze pochodzące z Polskiego 

Ładu, które są historyczne. Jak powiedział, życzy, aby jeszcze kiedyś takie pieniądze na 

inwestycje pojawiły się w budżecie miasta. I jak powiedział, są to elementy, które skłaniają, 

aby nie być przeciw budżetowi.  

Na zakończenie powiedział, że skoro radni powinni się we wszystkim zgadzać to w takim 

razie pytanie, po co powstał nowy klub radnych.  

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że ile jest ugrupowań tyle jest wizji rozwoju, więc 

bulwersowanie się jest nie na miejscu. Nawiązał również do procesu tworzenia budżetu. Jak 

zaznaczył radni są przedstawicielami mieszkańców i jeśli mieszkańcy coś zgłaszają to radni 

przekazują to do realizacji Prezydentowi Miasta a mieszkańcy oczekują, że zostanie to ujęte 

w danym budżecie.  

 

Wojciech Pająk odniósł się do wypowiedzi dotyczącej środków z Polskiego Ładu. Jak 

powiedział, obawia się, że Polski Ład to pieniądze, które zostały zabrane samorządom z 

podatków. Warto o tym pamiętać, jak również o tym, że rekompensaty z PiT są mniejsze 

aniżeli środki, które bezpośrednio trafiałyby z tego tytułu do miasta.   

 

Kamil Lauryn powiedział, że klub „Suwałki Przyszłości” chce pracować po partnersku. 

Radni z klubu „Suwałki Przyszłości” brali udział w tworzeniu budżetu, dlatego będą 

głosować „za”. Zapytał czy przez 8 lat rządów PiS w kraju, choć raz przedstawiciele PiS w 

radzie miejskiej zagłosowali „za” projektem budżetu. Uzyskał odpowiedź, że były głosy 

wstrzymujące, na co powiedział, że jest to brak zdania na określony temat.  

 

Jarosław Schabieński powiedział, że dobro miasta nie jest tożsame z dobrem jakiegokolwiek 

klubu radnych. Radni PiS nie uważają, że wszystko to, co jest uchwalane jest dobre dla 

mieszkańców i nie przyjmują argumentu, że każdy uważa to za oczywiste. Dodał, że budżet 

na 2024 r. nie jest budżetem marzeń, który załatwia wszystkie sprawy i spełnia wszystkie 

postulaty. Podkreślił, że wielu propozycji klubu PiS nie ma w tym budżecie i przez wiele lat 

ich nie było. Wymienił kilka tematów, które zgłaszał klub PiS i które nie były brane pod 

uwagę m.in. szkoły branżowe II stopnia. Dodał, że można znaleźć szereg elementów, które 

pokażą, że nie wszystko co znalazło się w budżecie jest godne akceptacji oraz że są tam 

rzeczy, z którymi klub PiS całkowicie się nie zgadza lub których całkowicie brakuje.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odniósł się do tematu Mediateki. Powiedział, że 

projekt nie pojawił się znikąd, ponieważ już we wcześniejszym budżecie pojawiły się środki 

na konkurs architektoniczny. Jak zaznaczył, konkurs ten się odbył, praca została wybrana oraz 

została podpisana umowa z firmą, która ten konkurs wygrała. Następnie została opracowana 

dokumentacja, projekt techniczny. W ostatnim czasie zostało wydane pozwolenie na budowę. 

Jak powiedział, według niego tematem zajmie się kolejna rada miejska w nowej kadencji. 
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Dodał, że jest szansa, aby dodatkowo pozyskać 2 mln euro na ten cel. Nie wiadomo jednak, 

jak będzie wyglądała sytuacja ze środkami finansowymi, ponieważ w międzyczasie zmienił 

się rząd.   

 

 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 15 radnych; „przeciw” – 3 radnych; 

„wstrzymał się od głosu” – 4 radnych) uchwała wraz z autopoprawkami, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXV/849/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

w sprawie budżetu miasta na 2024 rok. 

– stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2024-2041. 

 
Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz 

z autopoprawkami – wniosek stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2041, opiniowały komisje Rady Miejskiej w 

Suwałkach, wypracowane opinie przekazane zostały Komisji Finansowo-Budżetowej. 

Komisja Finansowo-Budżetowa na posiedzeniu w dniu 6 grudnia br. wypracowała ostateczną 

opinię.  

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

- opinia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

- opinia Komisji Oświaty i Wychowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

- opinia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

- opinia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

- opinia Komisji Finansowo-Budżetowej stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady poinformował, iż Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku uchwałą Nr RIO.II-00311-40/2023 z dnia 1 

grudnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2024-2041 wydał opinię pozytywną – opinia stanowi załącznik nr 24 do 

protokołu. 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „przeciw” – 2 radnych; 

„wstrzymał się od głosu” – 5 radnych) uchwała wraz z autopoprawkami, została przyjęta. 

 

 

UCHWAŁA nr LXV/850/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki  

na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu  

i spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

– stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Informacja w sprawie wskazania podmiotów, na rzecz których skazani mogą 

wykonywać pracę w jednostkach podległych Miastu Suwałki oraz innych podmiotach 

uprawnionych do zatrudniania więźniów w 2024 roku. 

– Informacja stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informację tę 

wszyscy radni otrzymali w materiałach na Sesję Rady Miejskiej. 

Dodał, że realizując obowiązek wynikający z § 4 ust. 2 Rozporządzenia Ministra 

Sprawiedliwości z dnia 21 sierpnia 2017 r. w sprawie trybu wyznaczania podmiotów, na rzecz 

których skazani mogą wykonywać prace na cele społeczne oraz czynności tych podmiotów w 

zakresie wykonywania pracy, Prezydent Miasta Suwałk przedkłada Informację o liczbie i 

treści zgłoszonych zapotrzebowań oraz o podmiotach, które zgłosiły zapotrzebowanie na 

nieodpłatną pracę osadzonych w 2024 roku i spełniają wymagania określone w art. 123 a § 5 

ustawy Kodeks karny wykonawczy. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego Informacja w sprawie wskazania 

podmiotów, na rzecz których skazani mogą wykonywać pracę w jednostkach podległych 

Miastu Suwałki oraz innych podmiotach uprawnionych do zatrudniania więźniów w 2024 

roku, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie statutu Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Suwałkach.  
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Czesław Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk powiedział, że cieszy fakt, że w mieście jest coraz więcej obiektów 

sportowych i rekreacyjnych, które służą mieszkańcom. Z drugiej strony, jak powiedział, 

martwi to, że coraz więcej obiektów przechodzi pod opiekę Ośrodka Sportu i Rekreacji a 

pracownikom powierza się coraz więcej obowiązków i zadań, za czym nie idzie podwyżka 

wynagrodzeń.  

Powiedział, że może warto pomyśleć nad stworzeniem jednostki w ramach istniejących już 

jednostek, która zajmowałaby się określonymi obiektami, aby nie zrzucać wszystkiego tylko 

na OSiR. Dopytał o pływalnię przy ul. Wojska Polskiego, która od wielu miesięcy jest 

zamknięta, o co pytają mieszkańcy i w temacie której pojawiła się również interpelacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta zaznaczył, że jeśli jest wyspecjalizowana jednostka 

organizacyjna taka jak OSiR, który jest powołany do zarządzania tego typu obiektami to 

naturalną rzeczą jest to, ze jeśli jakiś nowy obiekt powstaje to trzeba się nim zająć.  

Zaznaczył, że nie widzi potrzeby tworzenia kolejnej jednostki do obsługi obiektów. Jak 

powiedział, podchodząc racjonalnie do gospodarowania majątkiem miasta i wydatkowania 

środków publicznych to lepiej jest, jeśli dana działalność jest skoncentrowana w jednym 

podmiocie.  

Jeśli chodzi o temat pływalni przy ul. Wojska Polskiego podkreślił, że w ramach interpelacji 

wystąpił do Dowódcy Pułku Przeciwpancernego w Suwałkach z pytaniem czy Wojsko wyraża 

zainteresowanie pływalnią. Jeśli takie zainteresowanie będzie, wówczas trzeba będzie podjąć 

temat i zastanowić się, w jaki sposób przekazać ten obiekt. Jeśli Wojsko odmówi, wówczas 

temat przyszłości pływalni wróci. 

 

Adam Ołowniuk wyjaśnił, że nie miał na myśli powołania nowej jednostki, ale wydzielenie 

zadań np. dotyczących obsługi orlików. Dodał też, że należy doposażyć jednostki obsługujące 

obiekty w sprzęt oraz docenić pracowników, którzy wykonują nowe zadania.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXV/851/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 
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w sprawie zmiany uchwały w sprawie statutu  

Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach.  

 stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz 

określenia maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Jarosław Schabieński – wiceprzewodniczący Komisji Spraw Oświaty i Wychowania 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych’ „wstrzymało się od głosu” 

– 2 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

 

UCHWAŁA nr LXV/852/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat  

za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki  

oraz określenia maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku. 

– stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk – wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
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Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

 

 

UCHWAŁA nr LXV/853/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych  

w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji  

Osób Niepełnosprawnych. 

– stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

 Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr IX/109/2019 Rady Miejskiej w 

Suwałkach z dnia 26 czerwca 2019 r. w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Suwałkach oraz nadania statutu.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk – wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXV/854/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

zmieniająca Uchwałę Nr IX/109/2019 Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 26 czerwca 2019 r. w sprawie utworzenia Środowiskowego  

Domu Samopomocy w Suwałkach oraz nadania statutu. 

– stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Osłonowego 

„Wieloraczki 3+” w Suwałkach.  
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz 

z autopoprawką – wniosek stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk – wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Jarosław Józef Kowalewski powiedział, że cieszy się, że można wesprzeć konkretną 

rodzinę. Wspomniał, że w czasie obrad komisji postulował o wyższą kwotę 800 zł, jednak 

wniosek nie znalazł aprobaty większości członków komisji.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXV/855/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Osłonowego  

„Wieloraczki 3+” w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk w imieniu rodziców czworaczków, którym zostanie udzielona pomoc 

finansowa, podziękował pomysłodawcom projektu oraz radnym za podjęcie uchwały.  

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku Prezydenta Miasta 

Suwałk o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na 

sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącym Towarzystwie Budownictwa Społecznego 

Zarząd Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS  sp. z o.o. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk – wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
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– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXV/856/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

 

 

w sprawie zatwierdzenia wniosku Prezydenta Miasta Suwałk o wsparcie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów 

w istniejącym Towarzystwie Budownictwa Społecznego Zarząd Budynków 

Mieszkalnych w Suwałkach TBS  sp. z o.o. 

– stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu przy ulicy Różanej w Suwałkach obejmującego działki o 

numerach ewidencyjnych: 24221/3, 24221/4, 24222/2. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Marek Zborowski – Weychman powiedział, że chciałby jedynie przypomnieć, żeby przy 

projektowaniu jakichkolwiek zmian dotyczących ul. Różanej pamiętać o ścieżkach 

rowerowych i miejscach parkingowych.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXV/857/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

terenu przy ulicy Różanej w Suwałkach obejmującego działki  

o numerach ewidencyjnych: 24221/3, 24221/4, 24222/2. 

– stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 
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Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Janusza S. na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Kamil Klimek – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że skarga została złożona przez mieszkańca 

miasta i jest to zrozumiałe, że komuś przeszkadzają wywrotki jeżdżące przed domami. Z 

drugiej jednak strony wróciła uwagę, że dotyczy to jednocześnie przedsiębiorcy, który 

inwestuje na terenie miasta swoje środki. Tutaj rodzi się pytanie, jak zachęcać 

przedsiębiorców do inwestowania w mieście, jeśli wprowadza się ograniczenia.  

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że skarga dotyczy zezwoleń, które pobierał przedsiębiorca ze 

stacji benzynowej in blanco i udostępniał je swoim klientom, aby mogli tankować na jego 

stacji benzynowej. Jak wyjaśnił, regulamin wydawania zezwoleń posiada katalog zamknięty, 

w jakich sytuacjach można te zezwolenia wydawać. Analizując przepisy prawa żaden z tych 

punktów nie przewidywał wydawania zezwoleń in blanco w przypadku opisanym w skardze. 

W związku z tym zezwolenia te były wydawane wbrew przepisom i z mocy prawa są 

nieważne, więc skarga jest zasadna i za taką należy ją uznać.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że warunki wydawania zezwoleń są 

określone i zostały one naruszone. Zapowiedział jednocześnie, że zostanie wydane nowe 

zarządzenie w tym temacie. Dodał, że trzeba ograniczyć ruch ciężkich pojazdów w centrum 

miasta, jednak należy przy tym pamiętać, aby nie paraliżować działalności gospodarczej. 

Zarządzenie musi dopuszczać możliwość dowozu towarów, ale niekoniecznie wpuszczać do 

centrum miasta duże samochody, do których nie są dostosowane drogi. Dodał, że omawiane 

zezwolenia są ważne do końca bieżącego roku i nie będą już przedłużone.  

Przyznał, że skarga jest zasadna.   

 

Jacek Roszkowski powiedział, że zarządzenie ma na celu ograniczenie ruchu samochodów 

ciężarowych w mieście, ochronę mieszkańców przed tym ruchem, jak również ochronę 

nawierzchni dróg przed zniszczeniem. Jak powiedział, widać na przykładzie, że jeżeli nawet 

jest takie zarządzenie wprowadzane to i tak dochodzi do jego naruszania. Jak zaznaczył, 

zastanawia się czy w opracowaniu nowego zarządzenia nie powinni wziąć udziału 

mieszkańcy w ramach konsultacji społecznych. Przyznał, że zarządzenie to kompetencje 

Prezydenta, jednak dotyczą mieszkańców w związku z czym zgłosił taki postulat.  

 

Kamil Klimek powiedział, że skarga była sformułowana tak, że dotyczyła naruszenia zasady 

łamania praworządności w mieście. Jak podkreślił, z tym nie można się zgodzić. W tej 

sytuacji rzeczywiście doszło do naruszenia, ale absolutnie nie można powiedzieć, że w 

zakresie zarządzania ruchem w mieście dzieją się nieprawidłowości na ogromną skalę.  
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Powiedział, że pracownicy wydając te zezwolenia mieli prawdopodobnie na uwadze interesy 

przedsiębiorcy, ponieważ – jak podkreślił – prawdą jest, że ograniczenie dostępu 

samochodom ciężarowym do tej stacji paliw jest jednocześnie ograniczaniem prowadzenia 

działalności gospodarczej.  

 

Jacek Juszkiewicz zapytał czy był to pierwszy przypadek czy w stosunku do tego 

przedsiębiorcy funkcjonowało to już wcześniej. Jeśli przypadek był incydentalny, to – jak 

powiedział – nie ma tu mowy o ograniczaniu działalności gospodarczej, ponieważ stacja 

funkcjonuje od lat. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odpowiedział, że z tego co wie, to zezwolenia in 

blanco funkcjonowały od stycznia. Podkreślił, że na pewno trzeba ograniczyć wydawanie 

takich pozwoleń i nie ulega to wątpliwości, jednak na pewno nie można w ogóle zakazać 

ruchu ze względu chociażby na dostawy itp. 

Ruch ten musi być jednak ograniczony ze względu na niszczenie nawierzchni ulic, gdzie 

później żaden z przedsiębiorców nie chce partycypować w kosztach napraw. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych; „przeciw” – 1 radny, 

„wstrzymał się od głosu” – 1 radny) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXV/858/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Janusza S. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają  

z upływem 2023 roku. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Karol Korneluk zapytał o niektóre obiekty i terminy ich realizacji, w tym tężnię solankową. 

Jak powiedział, wciąż jest problem z realizacją inwestycji w danym roku kalendarzowym. 

Zapytał czy nie ma takiej możliwości, aby zacząć się przygotowywać wcześniej do tych 

zadań tak, aby zdążyć z tym w ciągu roku. Wyraził nadzieję, że kolejne budżety obywatelskie 
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będą realizowane w taki sposób, aby mieszkańcy mogli jak najszybciej korzystać z 

inwestycji.  

 

Czesław Renkiewicz  wyjaśnił, że jeśli chodzi o tężnię, to mogła być ona wykonana w tym 

roku, jednak nie chciał, aby taki obiekt otwierać na zimę. Lepiej – jak powiedział – wykonać 

to dokładniej i wiosną udostępnić mieszkańcom. Dodał, że według niego należy wcześniej 

podejmować uchwałę w sprawie SBO, ponieważ dzięki temu cały proces związany z 

realizacją inwestycji można będzie rozpocząć szybciej. 

 
Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXV/859/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają z upływem 2023 roku. 

– stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek 

stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „przeciw” – 4 radnych; 

„wstrzymało się” – 3 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXV/860/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 

– stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Ad pkt.19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 
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Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek 

stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że parlament przyjął ustawę o finansowaniu in vitro, więc 

zapytał czy w WPF miasta nadal to funkcjonuje czy będzie wprowadzona zmiana. Jak 

powiedział, podczas dyskusji na komisjach była propozycja, by te środki przeznaczyć na 

funkcjonowanie aptek całodobowych.  

 

Czesław Renkiewicz powiedział, że z tego co wie, in vitro finansowane przez rząd wejdzie w 

życie od 1 czerwca 2024 r. Zaznaczył, że w budżecie miejskim są środki na ten cel, jednak 

trzeba zaczekać, bo jeśli państwo przejmuje finansowanie tej procedury, to miasto już tego nie 

powinno robić. Wszystko to trzeba sprawdzić i wówczas podjąć decyzję.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „przeciw” – 5 radnych; 

„wstrzymało się” – 2 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXV/861/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

 

Ad pkt. 20 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  

za 2023 rok. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 63 ust. 1 Statutu 

Miasta Suwałk Komisja Rewizyjna przedstawia Radzie sprawozdanie z realizacji rocznego 

planu kontroli. 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad sprawozdaniem. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) sprawozdanie, zostało 

przyjęta. 
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Ad pkt. 21 

Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  

na 2024 rok. 

– Plan kontroli stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z przepisem art. 21 

ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym komisje przedkładają Radzie Plany 

pracy, a stosownie do § 56 ust. 2 Statutu Miasta Suwałk Komisja Rewizyjna działa  

na podstawie rocznego Planu kontroli. Taki Plan został przez Komisję Rewizyjną opracowany i 

przedłożony Radzie. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad planem kontroli. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) Plan kontroli Komisji 

Rewizyjnej na 2024 rok, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 22 

Informacja o planowanych dyżurach radnych Rady Miejskiej w Suwałkach  

w 2024 roku. 

– Informacja stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z przyjętą zasadą, 

radni Rady Miejskiej w Suwałkach ustalają harmonogram przyjęć obywateli na kolejny rok 

kalendarzowy. 

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego  Informacja o planowanych dyżurach 

radnych Rady Miejskiej w Suwałkach w 2024 roku, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 23 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odniósł się do wypowiedzi radnego Marka 

Zborowskiego-Weychmana dotyczącej przywrócenia Suwałkom miasta tracącego funkcje 

społeczno-gospodarcze. Jak powiedział, trzeba się zastanowić nad tym tematem i zrobić 

wszystko, aby zmniejszyć progi inwestycyjne do uzyskania pozwoleń na zwolnienia 

podatkowe w Suwałkach.  Dodał, że nie wie, jakie podejście do rozwoju regionalnego, 

koncepcji itp. będzie miał nowy rząd, jednak warto wystosować odpowiedni apel w tym 

zakresie. 

Jeśli chodzi o drogę Suwałki-Białystok powiedział, że warto przypomnieć o tym w formie 

stanowiska Rady Miejskiej. Zachęcił do działania w tym zakresie.  

Jeśli chodzi o podwyżki dla nauczycieli i dyrektorów powiedział, że temat trzeba będzie 

przeanalizować. 
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W temacie przygotowania uczniów do egzaminów we wcześniejszej klasie, powiedział, że 

zgadza się z tym, aby dzieci były jak najlepiej przygotowane i aby rozpocząć te 

przygotowania wcześniej. Powiedział, że Zastępca ds. oświatowych przeanalizuje ten temat.  

 

Następnie Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odniósł się do tematu poruszonego przez 

radnego Wojciecha Pająka odnośnie strategii rozwoju kultury. Przyznał, że jest to ważny i 

potrzebny dokument. Warto byłoby uporządkować tematy dotyczące kultury, które są 

omawiane właśnie w formie strategii. Dodał, że potrzebna jest uchwała intencyjna o 

przystąpieniu do opracowania tej strategii, więc trzeba się zastanowić czy robić to teraz czy 

zostawić dla nowej rady. Poprosił radnych o sygnał w tej sprawie.  

 

Odnośnie jakości lodu na miejskim lodowisku, o którym wspomniał radny Jarosław 

Schabieński, Czesław Renkiewicz powiedział, że temat jest do zweryfikowania przez OSiR.  

 

Następnie Czesław Renkiewicz odniósł się do tematu poruszonego przez radnego Kamila 

Klimka dotyczącego pomocy psychologicznej dla osób, które tracą bliskich.  Powiedział, że 

w MOPR jest dział pomocy kryzysowej, gdzie są zatrudnieni psychologowie. Informacja 

dotycząca potrzeby wsparcia seniorów zostanie tam przekazana. Dodał, że środowiska 

senioralne również zostaną powiadomione o możliwości skorzystania ze wsparcia m.in. 

poprzez kluby seniorów czy stowarzyszenia, które skupiają osoby starsze.   

Następnie Czesław Renkiewicz odniósł się do tematu „Premii społecznej”. Jak powiedział, 

będzie to pilotaż, który jeszcze się nie ukazał. W momencie, kiedy będzie ogłoszony trzeba 

będzie przeanalizować, jednak z tego, co wiadomo dofinasowanie będzie tam wynosiło 25% a 

75% mają pochodzić z budżetu samorządu. 

 

Na zakończenie Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta podziękował radnym za uchwalenie 

budżetu na 2024 r.  

 

Ad pkt. 24 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej zapowiedział, że najbliższa sesja 

planowana jest 31 stycznia 2024 r.  

 

Kończąc LXV sesję Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec podziękował gościom, 

Prezydentom oraz radnym za uczestnictwo i aktywny udział, po czym zamknął obrady Rady 

Miejskiej.  

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

           Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
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       Zdzisław Przełomiec 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  

      Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


